

Диплом «Хандрово».

После установления блокады Ленинграда 8 сентября 1941 г. немецкими войсками, сразу же была предпринята попытка ее прорыва частями 54 армии.

286 стрелковая дивизия должна была наступать на захваченную узловую станцию Мга, но 11 сентября потерпела поражение и отошла на рубежи за р. Назия восточнее д. Вороново.

Наступление немецких танков 11 сентября в буквальном смысле рассекло боевые порядки 54-й армии, после чего противник собирался нанести удар с юга на север, в направлении Гайтолово, что грозило всей 54-й армии окружением и катастрофой.

Несмотря на критическое положение, недостаток сил и большие потери, командование 54-й армии смогло быстро организовать контрудар двумя ротами мотострелкового батальона, взводом танков 122-й танковой бригады, и стрелковой ротой горнострелковой бригады.

12 сентября 1941 г., силами артиллерии и танкового удара, при поддержке пехоты, немцам был нанесен колоссальный урон – в ходе часового боя были уничтожены 22 танка противника.

Забытая победа под Хандрово по праву может считаться первой крупной победой нашего оружия в битве за Ленинград. Враг был остановлен и не смог более продвинуться ни на шаг.

В память о героях битвы под Хандрово учрежден диплом «Хандрово».

Для получения диплома необходимо набрать 80 очков за радиосвязи с мемориальными позывными RP76xxx. Радиосвязи засчитываются в днях активности Мемориала «Победа-76».

За радиосвязи с мемориальными станциями: **RP76KH** начисляется **5 очков**, **RP76AS**, **RP76BL**, **RP76KT**, **RP76L**, **RP76LU**, **RP76MNE**, **RP76NQ**, **RP76PG**, **RP76ROP** начисляется **3 очка**, за радиосвязи с остальными мемориальными радиостанциями RP76xxx – **1 очко**. Повторные радиосвязи разрешаются на разных диапазонах и разными видами излучения (digi засчитывается за один вид).

Радиостанциям из Азии (кроме бывшего СССР), Африки, Океании, Северной Центральной и Южной Америки очки умножаются на 3.

Наблюдатели высылают заявки на igor.rz1a@yandex.ru

When on September 8th, 1941 Nazi Germany sieged Leningrad, a break-through attempt was immediately taken by the units of the 54th Army.

The 286th Rifle Division was supposed to attack the sieged cross railway station Mga, but suffered defeat on September 11th and had to retreat to the objectives beyond the Naziya River eastward of Voronovo village.

The attack of German Army's tanks on September 11th literally split up the formations of the 54th Army; after that the enemy was going to attack from south to north (towards Gaitolovo) and that would mean encircling of and catastrophe for the 54th Army.

Despite the critical situation, lack of forces and heavy losses, the 54th Army command arranged a counterattack by two companies of the Motor Rifle Battalion, a tank platoon of the 122th Tank Brigade, and a rifle company of the Mountain Rifle Brigade.

On September 12th, by the forces of Artillery and Tank attack and with support of the infantry, the German army was inflicted extensive damage: 22 enemy's tanks were destroyed in the course of one-hour battle.

The forgotten victory of Khandrovo can be justly considered as the first big victory of our arms in the battle for Leningrad. The enemy was halted and could not get through any further.

In memory of the heroes of the Battle of Khandrovo, the "Khandrovo" diploma was instituted.

To receive a diploma, you need to score **80 points for radio contacts with the memorial call signs RP76xxx.**

Radio communications are counted in the days of activity of the Victory-76 Memorial.

For radio contacts with memorial stations: **RP76KH 5 points are awarded, **RP76AS, RP76BL, RP76KT, RP76L, RP76LU, RP76MNE, RP76NQ, RP76PG, RP76ROP 3 points are awarded**, for radio contacts with other memorial radio stations RP76xxx - 1 point. Repeated radio communications are allowed on different bands and different types of radiation (digi is counted as one type). For radio stations from Asia (excluding the former USSR), Africa, Oceania, North Central and South America, points are multiplied by 3.**

SWL send applications to igor.rz1a@yandex.ru